
SKIBBY KOMMUNE

ØKONOMIUDVALGET

Dagsorden til økonomiudvalgets møde tirsdag 
den 18. februar 1997 kl. 915 på kommunaldirektø
rens kontor.

Medlemmer:
Kim Rockhill 
Anders Clausager 
Bent Vestergaard Jensen 
Steen Berthelsen 
Knud 0 . Andreasen

Fra administrationen:

Bemærkninger:
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SKIBBY KOMMUNE

ØKONOMIUDVALGET

l.

Meddelelser fra borgmesteren

a)
Som meddelt tidligere afholder Kommunefor
eningen årsmøde/generalforsamling fredag den 
18. april 1997 kl. 15.00 på Hotel Marienlyst i 
Helsingør.
Foreningen fremsender skrivelse af 3. februar, 
hvor der orienteres om dagsordenen, herunder at 
folketingets ombudsmand, professor dr. jur, Hans 
Gammeltoft-Hansen har givet tilsagn om at tale 
ved årsmødet. Det bemærkes i denne forbindelse, 
at ombudsmanden pr. 1. januar 1997 har fået 
udvidet sin kompetance vedrørende kommunerne. 
Der vil være mulighed for at deltage i gruppemø
der fra kl. 14.00-15.00.

b) _
Referat af bestyrelsesmøde i Team Hornsher-
red/Frederikssund den 29. januar 1997 er frem
lagt til orientering.

c)
Den planlagte temadag den 26. februar vedrøren
de daginstitutionsområdet er flyttet til den 16. 
april, idet materialet ikke kan blive færdigt før.
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SKIBBY KOMMUNE

ØKONOMIUDVALGET

2.

Kommunens økonomi

J.nr. ØKF 00.01010

Til efterretning for økonomiudvalget

Økonomichef Mona Petersen vil på mødet orien
tere om kommunens økonomiske situation.
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3.

Overførsel af rammebevillinger fra 1996 til 1997 

J.nr. ØKF 

Afgøres af byrådet.

Økonomisk forvaltning har på baggrund af regn
skabsrapport pr. 4. februar 1997 opgjort 
“rammeoverførsler” fra 1996 til 1997. 
Overførslerne beløber sig til kr. 1.549.800. 
Specificerede bilag ligger i sagen.
Samlet rammeopgørelse samt indstillingsbilag 
udsendes.

18. februar 1997 25
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4.

investeringsplan 1996 og 1997

J.nr. ØKF 

Afgøres af byrådet

Teknisk og økonomisk forvaltning fremsender 
forslag til revideret investeringsplan 1997 med 
overførsler fra 1996 til 1997 med ialt netto 
8.932.000 kr.
Samtidig fremsendes endelig investeringsplan for 
1996 til godkendelse, idet der herefter er givet 
tillægsbevilling til de anlægsprojekter, der ikke 
har overholdt bevillingen. Dette gælder bl.a.: Re
novering af tage på Marbækhallen og Marbæk- 
skolen, samt indretning af 1. sal på Pile huset. 
Beløbene er afholdt i regnskabsår 1996.
Bilag vedlægges.
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5.

Parkeringsplads ved Selsø kirke

J.nr. TF O5.O5.O1054/JOH

Afgøres af økonomiudvalget

Den 10-årige lejekontrakt for den af kommunen 
etablerede parkeringsplads ved Selsø kirke udlø
ber pr. 31. marts 1997. Herefter kan lejemålet 
opsiges med 6 måneders varsel.
Forvaltningen har udarbejdet forslag til en ny 10- 
årig lejekontrakt.
Forslag til lejekontrakt vedlægges.
M iljø- og  tekn ikud valg  indstiller på møde den 
29. januar 1997, at lejemålet forlænges med 10 
år, og at forslaget til lejekontrakt godkendes.
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SKIBBY KOMMUNE

ØKONOMIUDVALGET

6 .

fipildevandskloakering af Skuldelev Strand 

J.nr. TF06.01.03 005/JEH 

Afgøres af byrådet.

1 henhold til spildevandsplan 1994-1998 Tillæg 2 
1996 vedrørende Skuldelev Strand har teknisk 
forvaltning anmodet Rambøll om at udarbejde en 
tidsplan, samt en beregning af tilsynsomkostnin
ger ved at udføre anlægsarbejdet over 1 og hen
holdsvis 2 år.
Indstillingsbilag vedlagt.
Miljø- og teknikudvalg anbefaler på møde den 
29. januar 1997, at der meddeles bemyndigelse til 
borgmesteren at træffe beslutning om godkendel
se af licitationsresultatet vedr. spildevandskloa- 
kering af Skuldelev Strand, og at borgmesteren 
bemyndiges til at kunne fravige punkt 1 c, 2 b til
2 e i “intern instruks vedrørende godkendelse af 
licitationsresultater” for at sikre en hurtig op
start af anlægsarbejdet.
Udvalget besluttede at afholde et ekstraordinært 
udvalgsmøde onsdag den 14. maj 1997, kl. 14.30 
for at give en anbefaling til borgmesteren.
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ØKONOMIUDVALGET

7.

Strædet normering til 40 børn 

J. nr. SSSF 16.04.11 

Afgøres af byrådet

Da klub Strædet i Ferslev blev oprettet, blev der 
foretaget en spørgeskemaundersøgelse, der viste 
et behov på klubpladser til 26 børn. Der blev der
for lavet en indstilling, således at klubben blev 
normeret til 30 børn, der var det forventede be
hov.
Det blev aftalt med lederen, at de børn, der alle
rede var i klubben, skulle overgå til den nye klub, 
og derudover skulle lederen være opmærksom på 
børn, der havde alderen til klub, men som ikke 
havde noget klubtilbud. Vi kaldte disse børn 
“hækbørn”, fordi de ofte stod udenfor de aktivite
ter, der var igang i den gamle klub.
Dette socialpræventive arbejde er lykkedes over 
al forventning og har betydet, at klubben i snit 
har haft 37 børn indskrevet. Lederen vil gerne 
have flere personaleressourcer, men da norme
ringen er den samme som i Værestedet, er det 
meddelt lederen, at der ikke er grundlag for at 
forøge normeringen. (Der er stort set tale om 
minimumsnormering, for at holde klubben åben i 
de vedtagne åbningstider).
Udover den daglige åbningstid har der i nogle 
perioder været en ugentlig aftenåbning i vinter
perioden.
Klubben tildeles imidlertid også aktivitetsbeløb 
m.v. Disse økonomiske midler er sidste år regule
ret af forvaltningens økonomimedarbejder.
Da antallet af indskrevne børn på ingen måde ser 
ud til at være faldende, finder forvaltningen det 
rimeligt at normere klubben til 40 børn, da dette 
formentlig er det reelle behov. Dette ændrer ikke 
personalenormeringen, men normbeløbene til 
aktiviteter m.v. pr. barn.
Der er tale om en merudgift på ialt 9.600,- pr. år.
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7 Fortsat

Forældrebetalingen vil give en merindtægt på kr. 
16.800,- ved en normering på 40 børn.
Økonomisk forvaltning har ingen yderligere be
mærkninger.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 28. januar 1997, at klub Strædet 
normeres 40 børn fra 1/1-97.
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8.

Gæsteværelse til beboernes gæster på Nordhøi 2 

J. nr. SSSF 82.20 

Afgøres af byrådet

Ældre- og handicaprådet har fremsendt anmod
ning om, at tidligere gæsteværelse til beboernes 
gæster genetableres.
Forespørgslen er drøftet med lederen af sund
hedsafdelingen. En genetablering af tidligere gæ
steværelse kan ikke lade sig gøre, idet beboernes 
husleje er beregnet udfra det antal m2, som de 
hver især disponerer over. Huslejen for det tidli
gere gæsteværelse afholdes af kommunen. Værel
set blev derfor inddraget til grupperum ved inte
grationen og fungerer p.t. som kontor for uddan
nelsessygeplejersken. Gæsteværelset blev kun 
brugt af én beboers pårørende ved enkelte lejlig
heder.
Imidlertid vil det være muligt for sundhedsafde
lingen at etablere overnatningsmulighed for på
rørende i et mindre værelse på Nordhøj 2. 
Muligheden bør i givet fald omfatte alle Nordhøjs 
beboere, og der bør være brugerbetaling.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 28. januar 1997 
at der oplyses om mulighed for pårørendes over

natning på Nordhøj 2.
at der fastsættes en brugerbetaling på kr. 50,- pr. 

nat uden sengelinned og kr. 75,- pr. nat, hvis 
sundhedsafdelingen skal sørge for op redning. 

Evalueres i november/december.
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9.

Strategiplan for sygedagpengeområdet

J. nr. SSSF 16.19

Afgøres af økonomiudvalget

På økonomiudvalgets møde den 12. november
1996 blev det besluttet, at der skulle udarbejdes 
forslag til en ny struktur i opfølgningen på dag
pengeområdet.
Udvalget blev forelagt stategiplan på mødet den
10. december 1996, men ønskede, at der skulle 
laves en målsætning med angivelse af, hvor man
ge procent forbruget kunne nedbringes. 
Forvaltningen har udarbejdet følgende målsæt
ning:
Sygedagpengemodtagere m/varighed o/104 uger 
reduceres med 66%.
Sygedagpengemodtagere m/varighed 78 - 104 
uger, reduceres med 50%.
Sygedagpengemodtagere m/varighed 26 - 78 uger 
reduceres med 10%.
Såfremt målsætningen holder, vil det give en be
sparelse på kr. 1,5 miil. i forhold til prognosen for
1997 (kr. 8.008.587,-).
Der skal gøres opmærksom på, at statistikken for 
1996 vanskeligt kan sammenlignes med 1997 på 
grund af lovændring. Lovændringen alene medfø
rer en merudgift på ca. kr. l.mill., som dog skulle 
udlignes ved bloktilskud.
For at nå målsætningen foreslår forvaltningen en 
handleplan, hvis primære indhold er en meget 
hurtig opfølgning af sager allerede efter 4 ugers 
sygemelding.
Skole-, socia l- og  sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 28. januar 1997, at forvaltnin
gens forslag til målsætning og handleplan anbe
fales.
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10.

Afskrivning af formeget udbetalt beløb i forbin- 
HpIso med tilkendelse af uension

J. m-. SSSF 00.01007

Afgøres af økonomiudvalget

Der ansøges om afskrivning af kr. 7.606,-, da 
beløbet ikke kan opkræves hos borgeren, som har 
modtaget pengene i god tro. Beløbet udgør social 
pension.
Beløbet fremkommer ved, at forvaltningen ind
stiller og udbetaler forskud på mellemste pension 
og pensionisten tilkendes 3 mdr. senere alminde
lig forhøjet pension. Det sker i sjældne tilfælde, 
og det er praksis, at for meget udbetalt i pension 
omkonteres til bistandshjælp.
Pensionisten har været bosat i Sverige siden 
1974 og har derfor ikke været berettiget til bi
standshjælp i stedet for pension.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 28. januar 1997, at beløbet af
skrives.

Dag og år Formandens
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l i .

Fritagelse for kommunal ejendomsskat

J.nr. TF 25.02.08

Afgøres af økonomiudvalget

Den Plessenske Selsø Fond, der driver Herre
gårdsmuset Selsø Slot, ansøger ved skrivelse af 
26. januar 1997 om fritagelse for kommunal ejen
domsskat, da ejendommen anvendes til offentligt 
formål.
Fritaget for kommunal grundskyld jvf. § 7 d er 
fredede ejendomme, hvorpå der er tinglyst en 
særlig bevaringsdeklaration i henhold til lovgiv
ningen om bygningsfredning. Fritagelsen omfat
ter alene den bebyggede grund, gårdsplads og ha
ve. Ifl. BBR er bebygget areal 507 kvm. 
Kommunen kan jvf. § 8 a fritage for kommunal 
ejendomsskat for offentligt tilgængelig museer. 
Kommunen har p.t. fritaget et andet museum jvf. 
§ 8a.
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12.

flyt, indtræden i “Kommunernes Lærernensions- 
udligning I/S” .

J.nr. LP 300

Afgøres af byrådet

I forbindelse med lærernes overgang til kommu
nal ansættelse, blev det aftalt at pensionsudgif
ten til lærere i der blev af
skediget med pension, skulle betales af kommu
nen indtil læreren var fyldt 63V2 år, herefter 
skulle pensionsudgiften overgå til Finansmini
steriet.
Kommunernes Landsforening har efter opfor
dring fra en del kommuner undersøgt hvordan 
man kan etablere en form for forsikringsordning. 
På denne baggrund foreslås det at der oprettes 
“Kommunernes Lærerpensionsudligning I/S”. 
Interessentskabet skal på de deltagende kommu
ners vegne, udbetale pension til de lærere

der afskediges på grund af syg
dom.
Ordningen er solidarisk, således at de deltagende 
kommuner deler udgifterne til sygdomspensioner. 
Udgiften til deltagelse i ordningen anslås for 
Skibby kommunes vedkommende at andrage ca. 
kr. 80.000 i 1997. Ca. kr. 100.000 i 1998 og ca. kr. 
145.000 i 1999.
Løn- og personalekontoret indstiller
• at økonomiudvalget anbefaler byrådet at Skib

by kommune tilslutter sig “Kommunernes Læ
rerpensionsudligning I/S” ,

• at der ydes en tillægsbevilling på udgiften, 
samt

• at byrådet af sin midte udpeger en person til 
interessentskabets råd.

Dag og år Formandens
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13.

Orientering om materiale, der tilsendes inden
rigsministeren

J. nr. ØK

Afgøres af økonomiudvalget

Økonomiudvalgets medlemmer deltog den 20. ja 
nuar 1997 i mødet med indenrigsministeren. 
Formålet med mødet var at redegøre for kommu
nens betrængte økonomiske situation som følge af 
de ændrede udligningsordninger.
Resultatet af mødet blev, at kommunen skulle 
fremsende yderligere dokumentation omkring 
udvalgte områder.
Denne dokumentation vil blive fremsendt til in
denrigsministeren i uge 8, og kopi af materialet 
vil blive omdelt på mødet.
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14.

Orientering om Hammeraården 

J. nr. TF 01.05.00

Til orientering for udvalget samt for byrådet

I fortsættelse af borgmesterens orientering om 
“De frie Fugle”s ideer til anvendelse af Hammer
gårdens areal har borgmesteren på økonomiud
valgets og byrådets vegne i henhold til lov om 
kommunernes styrelse § 22 stk. 2 og § 31 stk. 1 
meddelt “De Frie Fugle”, at kommunen er indfor
stået med at medindtræde i det ejendomsselskab, 
der skal overtage Hammergården, ligesom kom
munen er indforstået med at indskyde en fjerde
del af købesummen.
Det forudsættes, at Frederiksborg amtskommune 
også indskyder en fjerdedel, og at “De Frie Fugle” 
indskyder halvdelen.
Skrivelser fra “De Frie Fugle” samt kommunens 
og amtskommunens svar ligger i sagen.
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15.

instruks vedrørende indkøb 

Afgøres af økonomiudvalget 

J. nr. BK 83.00A26

I kommunens administrationshåndbog indgår en 
intern instruks vedrørende indkøb.
Den oprindelige instruks er fra marts 1983 og er 
nu blevet revideret og bragt a'jour.
Instruksen vedlægges.
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16.

Rapport fra kulturområdet

J. nr. BK 00.01

Afgøres af økonomiudvalget

Ledende bibliotekar kommer på mødet og orien
terer om
• Kulturugerne 1997

Første fællesmøde blev afholdt den 27/1.
• Årsberetning 1996

Er allerede udsendt til alle byrådsmedlemmer
• Internet for lånerne

Internettet forventes til rådighed for lånerne 
fra sidst i februar.
Internettet vil være åbent på tirsdage og fre
dage fra 14-19 og lørdage fra 10-12, og man vil 
kunne bestille tid ved maskinen på forhånd. 
Der vil blive anskaffet og tilsluttet en farve
printer til internet/multimedie-maskinen, så 
det er muligt at tage print af det, men finder 
enten på internettet eller i multimedieopslags
værkerne. Udprint til eget brug vil koste 1 kr. 
pr. side.

Dag og år Formandens
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17.

Forslag til Alkohol- og rusmiddelpolitik 

J.nr. LP 00-02 

Afgøres af byrådet

Efter drøftelser i samarbejdsudvalgene fremsen
der fællesudvalget vedlagte forslag til “Alkohol- 
og rusmiddelpolitik i Skibby kommune” til byrå
dets godkendelse.

Dag og år Formandens
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18.

Pprsonalesager

Mappe med kopier af diverse skrivelser fra løn
øg personalekontoret er fremlagt.

Dag og år Formandens
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19.

nhefskifte i skole-, social- og sundhedsforvaltnin- 
gen

J. nr. LPK

Orientering for økonomiudvalget

Forvaltningschef har fået nyt
job i Skævinge kommune og har derfor opsagt sin 
stilling til fratræden pr. 30. marts 1997.
Til orientering vedlægges internt notat af 7. fe
bruar 1997 fra kommunaldirektøren, hvori der 
orienteres om, at de to teamledere i foi'valtnin- 
gen, og kon
stitueres i forvaltningschefstillingen i perioden 1. 
april til 30. september 1997.
Den aftalte konstitueringsperiode skal blandt 
andet bruges til at evaluere den organisations
model, der blev godkendt af byrådet i september 
1993, før der tages stilling til, om forvaltnings
chefstillingen skal opslås med sit nuværende 
indhold.

Dag og år Formandens
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20.

Ansættelse af viceskoleinspektør på Skuldelev 
skole.

J.nr. p-sag

Til orientering for økonomiudvalg og byråd.

Stillingen som viceskoleinspektør ved Skuldelev 
skole har været opslået til besættelse.
En enig samtalegruppe, bestående af skolebesty
relsen, skoleinspektøren, 2 lærerrepræsentanter 
samt forvaltningschefen indstiller, at konstitue
ret viceskoleinspektør tilbydes
ansættelse i stillingen.
Borgmesteren har jf. styrelseslovens §22, stk 2, 
godkendt, at Gitte Gundestrup ansættes i stillin
gen fra den 1. marts 1997.

Dag og år Formandens
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21.

Eventuelt
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22.

Følgende sager vil blive optaget på byrådets 
dagsorden til mødet den 26. februar 1997:

al
Ansøgning om udvidelse og ændring af erhvervs
mæssigt dyrehold, Nordveien 8

J.nr. 09.17.20/RC

Ejerne af i Vellerup søger i skrivelse
af 16. oktober 1996 om godkendelse af udvidelse 
og ændring af erhvervsmæssigt dyrehold i eksi
sterende bygninger.
I dag består dyreholdet af 10 ammekøer og 600 
høns, ialt 14 dyreenheder. Dyreholdet ønskes 
ændret til 2 ammekøer og 5000 høns, ialt 35 dy
reenheder.
Ejendommen er beliggende indenfor lokalplan nr. 
34, Vellerup i område udlagt til landbrug, men 
naboejendommene til begge sider ligger i bolig
område.
I følge husdyrgødningsbekendtgørelsens kapitel 
2, Lokalisering af erhvervsmæssigt dyrehold skal 
afstanden for husdyrbrug med mere end 15 dyre
enheder være mindst 50 m til nabobeboelse og 
100 m til områder i lokalplan udlagt til boligom
råde.
Kommunen kan dog i særlige tilfælde og på sær
lige vilkår godkende husdyrbrug indenfor de 
nævnte afstande.
Miljø - og  tekn ikud valget besluttede på møde 
den 27. november 1996, at der ikke kan godken
des et dyrehold på over 15 dyreenheder, idet 
ejendommen er beliggende få m fra områder der i 
lokalplan er udlagt til boligområde.
Holger Andersen og Jens Brogaard Jensen indtog 
særstandpunkt og begærede sagen i byrådet. 
B yrådet besluttede på møde den 18. december 
1996 at udsætte sagen, idet den sendes til høring 
hos bylaug og naboer.
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99. Fortsat 

a fortsat)
Forvaltningen har 6. januar 1997 sendt sagen 
til høring hos de berørte parter.
Kopi af indkomne høringsudtalelser vedlægges. 
Miljø- og  tekn ikudvalget besluttede på møde 
den 29. januar 1997, at der ikke kan godkendes et 
dyrehold på over 15 dyreenheder, idet ejendom
men er beliggende få meter fra områder der i lo
kalplan er udlagt til boligområde.
Holger Andersen og Jens Brogaard Jensen indtog 
særstandpunkt og begærede sagen forelagt byrå
det.

b)
Drøftelse af nv procedure og sammensætning i 
forbindelse med valg til folkeoplysningsudvalget

J. nr. BK 00.01

Afgøres af byrådet

Bekendtgørelse om folkeoplysningsudvalg er sat 
ud af kraft efter lovændringen pr. 1, januar 1996. 
Kommunen skal herefter fastlægge sin egen 
valgprocedure og sammensætning af udvalget i 
forbindelse med valg til folkeoplysningsudvalget 
senest den 1. februar 1998.
Kopi af tidligere regler samt fordeling af pladser
ne vedlægges.
Folkeoplysn ingsudvalget anbefaler på møde 
den 30. januar 1997, at den procedure og sam
mensætning, der tidligere har været anvendt og
så anvendes fremover.


